
 

DEN NORSKE KIRKE 

Lillehammer kirkelige fellesråd 

  

Lillehammer kirkelige fellesråd Telefon: 97 99 13 01 

Fåberggt 128   
2615 Lillehammer                                                                   e-post, kirkevergen: bh577@kirken.no 

PROTOKOLL FRA MØTE 

 

LILLEHAMMER KIRKELIGE FELLESRÅD  

 

Møtedato: Onsdag 24. januar 2024 kl 18:30-21:00 

Møtested: Lillehammer kirkekontor, Fåberggata 128 

 

Til stede: 

Terje Rønning (Fåberg), Hilde Ekeberg (Lillehammer), Bård Olsen Lande (Søre Ål), Jon 

Høsøien (Nordre Ål), Jytte Sonne (kommunen), Ann Catrin Tomten (prost) 

 

Ingerid Lyngnes møtte som observatør. Hun vil bli foreslått som kommunal representant i 

kommunestyremøte 25. januar, men på møtetidspunktet var hun ikke formelt valgt enda. 

 

Forfall: 

Jorun Eline Duenger (Vingrom) og Ola Weihe (Saksumdal). 

 

Fra administrasjonen: 

Beate Husa (kirkeverge) og Reidun Bjørke (assisterende kirkeverge) 

 

SAK NR SAKSTITTEL 

 

01/24  Åpning v/assisterende kirkeverge Reidun Bjørke 

Reidun leste fra Jeremia 29, delte et dikt av Rolf Jacobsen, og ba en bønn av 

broder Roger fra Taize-brødrene. 

 

I forbindelse med denne saken ble det også bestemt at det skal gå på rundgang i 

hele rådet hvem som har åpning. Dersom noen ikke ønsker å ha åpning er det 

fint om kirkevergen får melding om det. 

 

02/24 Godkjenninger 

 

  Forslag til vedtak 

 

   Innkalling, saksliste og protokoll godkjennes. 

 

  Vedtak 

  Innkalling, saksliste og protokoll godkjennes. 

 

03/24  Budsjett 2024 – justering 

 

  Bakgrunn 

 

Driftsbudsjett og investeringsbudsjett for 2024 ble godkjent i avgått fellesråd 

sitt møte 4. oktober 2023, men investeringsbudsjettet må justeres i samsvar 

med kommunestyrets vedtak i deres budsjettmøte i desember. 
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Saksfremstilling 

 

a) Driftsbudsjett 2024 

 

Fellesrådet ba Lillehammer kommune om 14,2 millioner i driftsmidler for 

2024, og dette ble innvilget i kommunestyrets budsjettmøte. Det er derfor ikke 

behov for å gjøre justeringer i driftsbudsjettet nå. 

 

b) Investeringsbudsjett 2024-2027 

 

Fellesrådet vedtok en 4-årsplan for investeringer. Kommunestyret vedtok kutt i 

investeringsbevilgningene til kirken, og fellesrådet må derfor gjøre justeringer i 

tråd med dette. 

 

Endringene beløpsmessig er som følger: 

 

Årstall Vedtatt budsjett 

fellesrådet 

Vedtatt budsjett 

kommunestyret 

2024 3 500 000 2 900 000 

2025 13 200 000 6 700 000 

2026 4 950 000 4 200 000 

2027 1 450 000 1 600 000 

  

Særskilt om 2024: 

 

Fellesrådets kontaktperson i kommunen, Lars Rudi, ba kirkevergen om å 

komme med et justert forslag til investeringsbudsjett i etterkant av fellesrådets 

vedtak i oktober. Alle enheter i og i tilknytning til kommunen ble bedt om å 

finne mulige kutt, med bakgrunn i en krevende økonomisk situasjon. Han 

fremhevet at det var viktig å prioritere tiltak knyttet til brannsikring og Navnet 

minnelund i det justerte forslaget.  

 

Fellesrådets opprinnelige forslag var på 3,5 millioner, og kommunens vedtak 

ble 2,9 millioner. Differansen på 600.000 kroner skulle gå til prosjektering av 

driftsbygning ved Lillehammer kirke (200.000), prosjektering av asfaltering 

parkeringsplasser og tilkomstvei Nordre Ål kirkegård (200.000) og 

prosjektering av servicebygg ved Fåberg kirke (200.000). Knyttet til det siste 

tiltaket er det imidlertid vedtatt et verbalforslag som sier:  

Kommunedirektøren bes igangsette utredning av løsning og kostnadskalkyle 

for toalett og møterom i, eller i tilknytning til, Fåberg kirke. Dette skal gi bedre 

arbeidsvilkår for ansatte og besøkende i kirken. 

 

I samtale med Lars Rudi ble også fellesrådet sterkt oppfordret til å vedta et 

helhetlig langtidsbudsjett på investering, med en oversikt for de neste 10 årene. 

Dette vil kunne bidra til forutsigbarhet, både for kirken og for kommunen.  

 

Vedlagt finner dere epost til Lars Rudi, samt et oppdatert forslag til 

investeringsbudsjett. Dette er i tråd med vedtaket i kommunestyret, men de 
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postene som har måttet utgå fremkommer med overstrykning, slik at fellesrådet 

har oversikten. I arbeidet med et langtidsbudsjett vil disse postene kunne legges 

inn igjen. 

 

Ytterligere orientering om konsekvensene av kommunens vedtak blir gitt i 

møtet. 

 

c) Prisliste 

 

Fellesrådet fakturerer for ulike tjenester, jamfør vedlagt forslag til justert 

prisliste. Det er lagt inn et forslag om 4,5 % vekst i prisene. 

 

I tillegg har alle fakturaer i 2023 og tidligere blitt sendt ut med et fakturagebyr 

på kr 50. Da fellesrådet ikke har tilbud om digital faktura er det ikke naturlig 

med et fakturagebyr, men det foreslås at dette bakes inn i de nye prisene.I 

forslag til justert prisliste for 2024 er det derfor lagt på kr 50 i tillegg til 

prisveksten. 

 

Det kan nevnes at festeavgiften ikke har vært justert de siste tre årene. 

 

Kommunen arbeider med løsninger for digital fakturering, og håper å ha dette 

på plass i løpet av 2024. Da vil kirken kunne bli en del av den løsningen.  

 

Forslag til vedtak 

1) Lillehammer kirkelige fellesråd vedtar justert investeringsbudsjett i tråd 

med fremlagt forslag, som samsvarer med kommunestyrets vedtak.  

2) Fellesrådet ber kirkevergen lage forslag til langtidsbudsjett for investering, 

med en oversikt over investeringsbehov for de neste 10 årene, og legge 

dette frem for vedtak i fellesrådets juni-møte. 

3) Fellesrådet vedtar justert prisliste, i tråd med fremlagt forslag. 

 

Vedtak  

1) Lillehammer kirkelige fellesråd vedtar justert investeringsbudsjett i tråd 

med fremlagt forslag, som samsvarer med kommunestyrets vedtak.  

2) Fellesrådet ber kirkevergen lage forslag til langtidsbudsjett for investering, 

med en oversikt over investeringsbehov for de neste 10 årene, og legge 

dette frem for vedtak i fellesrådets juni-møte. 

3) Fellesrådet vedtar justert prisliste, i tråd med fremlagt forslag. 

 

04/24  Regnskap 2023 

 

  Saksfremstilling 

 

Fellesrådets regnskap føres av Lillehammer kommune, i tråd med en 

tjenesteytingsavtale. Kommunen arbeider nå med regnskapsavslutningen for 

2023. AU har landet på at det har liten nytteverdi å legge frem 

regnskapsrapport per 30/11-23 for fellesrådet. I dialogen med kommunen er det 

blitt antydet at en foreløpig rapport per 31/12-23 sannsynligvis blir klar innen 

fellesrådets møte. 
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Det legges derfor ikke ved regnskapsrapport nå, men forhåpentligvis vil den 

foreligge innen 24. januar, og administrasjonen vil da kunne gi en muntlig 

gjennomgang av status. Dersom den ikke er klar, blir det gitt en gjennomgang 

av status per 30/11-23. 

 

Forslag til vedtak 

(Avhengig av hvilken rapport som foreligger) 

 

Alternativ 1: Fellesrådet tar foreløpig regnskapsrapport per 31.12.2023 til 

orientering. 

  Alternativ 2: Fellesrådet tar regnskapsrapport per 30.11.2023 til orientering. 

 

  Fra behandlingen av saken: 

En foreløpig rapport per 31/12-23 var klar innen møtedato, og kirkevergen gav 

en muntlig fremstilling av hovedpunktene: 

 

Det er fremdeles noen bilag som ikke er ført, men disse vil ha minimal 

påvirkning. Det går mot et endelig resultat på ca 1,5 millioner i overforbruk. 

Høyere reguleringspremie pensjon utgjorde 1,3 million, men ble dekket av et 

ekstraordinært tilskudd fra kommunen, så forklaringen finnes andre steder. 

Ut fra oversikten kirkevergen har på møtetidspunktet, kan overforbruket 

forklares på følgende: 

 

- 1.000.000 kroner mer i lønnskostnader (260.000 kroner i etterbetaling av 

tilskudd, 60.000 ekstra lederlønn, 300.000 mer i lønnsøkning enn 

budsjettert, 50.000 mer i sommervikar enn budsjettert, 330.000 for lavt 

budsjettert generelt) 

- Generelle kostnader, brukt 110.000 kroner mer enn budsjettert 

- Reduserte brukerbetalinger førte til redusert inntekt på 260.000 kroner 

(hovedsakelig festeavgift) 

- Diverse drifts- og finansinntekter 150.000 kroner lavere enn budsjettert 

En grundigere gjennomgang vil bli gitt i neste fellesrådsmøte, ved fremleggelse 

av endelig regnskapsavslutning.  

 

  Vedtak 

  Fellesrådet tar foreløpig regnskapsrapport per 31.12.2023 til orientering. 

 

05/24  Medarbeiderundersøkelsen 2023 

 

  Saksfremstilling 

 

Alle medarbeidere i kirken, både prestelinjen og fellesrådslinjen, ble invitert til 

å være med på en nasjonal medarbeiderundersøkelse i oktober 2023. Forrige 

gang en slik undersøkelse ble gjennomført var i 2021. 

 

Fellesråd med over fem ansatte får tilgang til resultatene for sitt område. For 

prestelinjen gis det tilgang til resultatene prosti-vis. Lenke til de nasjonale 

resultatene: Medarbeiderundersøkelse 2023 - Den norske kirke (kirken.no) 

 

https://www.kirken.no/nb-NO/om-kirken/aktuelt/medarbeiderunders%C3%B8kelse%202023/
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De lokale resultatene for Lillehammer kirkelige fellesråd ligger som vedlegg til 

sakspapirene. 

Lesetips: 

- Resultat over 4 regnes som tilfredsstillende. 

- Resultat på 3,5 og under bør arbeides videre med. 

- Side 7 i rapporten viser hvilke spørsmål vi har best og dårligst score på.  

- Ved noen av svarene vises en sirkel, enten svart eller hvit. Svart sirkel 

indikerer liten enighet i svarene, hvit sirkel indikerer stor enighet i svarene. 

- Røde, grønne og grå piler i del 3 av rapporten viser forskjellen på svarene 

mellom vårt område og kirken sentralt (nest-ytterste kolonne) og 

forskjellen mellom vårt område nå og svarene som ble gitt hos oss i 2021 

(ytterste kolonne). 

 

Resultatene for prestene legges ikke ved, men de samsvarer i stor grad med 

resultatene for fellesrådslinjen, noe som gjør det lettere for å jobbe samstemt 

og målrettet med undersøkelsen videre. 

 

Kirken sentralt har, sammen med Rambøll som ekstern medhjelper, foreslått en 

tre-trinns oppfølging av undersøkelsen, fordelt over tre møter der hele staben 

deltar: 

 

Møte 1: En kort gjennomgang av prosess, overordnede resultater, og 

spilleregler for videre oppfølging. Dette ble gjennomført hos oss 16. januar. 

 

Møte 2: Et lengre møte (2-3 timer) hvor staben sammen gjennomgår 

resultatene, jobber med dem, tolker og nyanserer dem. Dette møtet har vi 

berammet til 13. februar.  

 

Møte 3: Et lengre møte (2-3 timer) hvor staben sammen lager en handlingsplan 

med tiltak, både som skal bidra til å bevare det som er bra, og som skal bidra til 

å forbedre det som er mindre bra. Dette møtet har vi berammet til 22. februar. 

 

Prost og kirkeverge er enige om følgende tre områder som det er særlig viktig å 

arbeide videre med: 

 

- En mer effektiv/hensiktsmessig møtestruktur 

- Tiltak knyttet til at en del opplever at det er belastende konflikter mellom 

ansatte 

- Bedre kommunikasjonen i staben (generelt punkt som dekker flere felt hvor 

det er lav score) 

 

Utover dette er det viktig at de ansatte selv får tolke og nyansere resultatene, og 

deretter lage handlingsplanen. På den måten vil alle kunne få eierskap, og 

dermed er muligheten for å lykkes med tiltakene større. Dette er i tråd med de 

anbefalingene Rambøll og kirken sentralt har gitt. 

 

Utover våren og høsten vil handlingsplanen settes i verk, evalueres og 

eventuelt justeres. Fellesrådet vil få orienteringer underveis. 

 

Forslag til vedtak 
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Fellesrådet tar saken til orientering. 

   

Fra behandlingen av saken 

Kirkevergen opplyste om at resultatene som er sendt ut viser situasjonen for 

hele staben samlet, både fellesrådsansatte og prester, ikke bare 

fellesrådsansatte, slik det står i saken. Dette gjør arbeidet med oppfølgingen 

enda mer målrettet, da funnene viser det samlede resultatet.  

 

Vedtak 

Fellesrådet tar saken til orientering. 

 

06/24  Møtegodtgjørelse 

 

  Bakgrunn 

 

Lillehammer menighetsråd har meldt inn sak om møtegodtgjørelse, som de 

ønsker behandlet i fellesrådet. Henvendelsen er lagt ved, og gjelder nivået på 

møtegodtgjørelsen. 

 

De ber i sin henvendelse om at det nå, ved oppstart av ny valgperiode, skal 

gjøres en vurdering av hva som skal være gjeldende møtegodtgjørelse. 

 

Saksfremstilling 

 

Møtegodtgjørelsen som gjelder nå, 400 kroner per møte, har vært gjeldende i 

lang tid, sannsynligvis i mer enn 10 år. Fellesrådets budsjett til 

møtegodtgjørelse for 2024 er på 250.000 kroner. 

 

I vurderingen av hvilket nivå den bør ligge på kan fellesrådet velge ulike 

tilnærminger. Det går for eksempel an å sammenligne godtgjørelsen med hva 

som utbetales for politiske verv i Lillehammer kommune. Det går også an å 

sammenligne med møtegodtgjørelse i fellesrådsområder om lag på samme 

størrelse som vårt. 

 

Kommunen: 

Det viser seg vanskelig å gjøre en sammenligning med politikergodtgjørelsen i 

Lillehammer kommune. Reglementet i kommunen er knyttet opp imot den 

totale størrelsen på vervet hver enkelt har, og regnet ut fra ordførerlønnen. 

Medlemmene får derfor en årlig sum, basert på hvilke utvalg de er medlem i, 

ikke en fast sum per møte.  

 

Andre fellesrådsområder: 

Det virker å være få fellesråd som har lagt ut sine satser for godtgjørelse på 

egne hjemmesider. Ett unntak er Færder kirkelige fellesråd, der folkevalgte får 

tilsvarende godtgjørelse som gjelder i Lillehammer i dag. 

 

Kirkevergen har derfor henvendt seg til flere fellesrådsområder på vår 

størrelse, for å kunne sammenligne. Foreløpig har Gjøvik svart. Der får 

medlemmer i fellesrådet 500 kroner per møte, mens medlemmer i 
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menighetsråd ikke mottar godtgjørelse. Det vil orienteres ytterligere i møtet 

dersom flere sender svar om sine satser. 

 

   Forslag til vedtak 

Saken legges frem for drøfting uten forslag til vedtak.  

 

Fra behandlingen av saken 

I etterkant av utsendelse av møtedokumentene har kirkevergen fått svar fra en 

del flere sammenlignbare kommuner når det gjelder møtegodtgjørelse. 

Vedlagte tabell ble referert: 

 

Oversikt møtegodtgjørelse menighetsråd 

 

Fellesrådsområde Sats Annen informasjon 

Lillehammer 400 kroner pr. møte  

Færder 400 kroner pr. møte  

Gjøvik 0 kroner pr. møte  

Kongsberg 0 kroner pr. møte Leder får telefongodtgjørelse 1500 pr. år 

Hamar 713 kroner pr. møte  

Ål 350 kroner pr. møte  

Drammen 0 kroner pr. møte  

Ringerike 0 kroner pr. møte  

Nes 889 kroner pr. møte  

Nore & Ulvdal 250 kroner pr. møte  

Sandefjord 0 kroner pr. møte  

Lier 0 kroner pr. møte  

Rollag 500 kroner pr. møte  

Hole 0 kroner pr. møte  

 

Vedtak 

1) Det gjøres ikke endelig vedtak nå. Men representantene i fellesrådet tar 

saken tilbake til sine respektive menighetsråd for videre drøfting. 

2) Sats for møtegodtgjørelse tas opp som tema til drøfting på felles 

strategimøte mellom fellesråd og menighetsråd 3. april 2024. 

 

07/24  Orienteringer 

 

  Saksfremstilling 

 

- Hver representant orienterer om nytt fra sitt menighetsråd. 

- Kommunens representant orienterer om relevant nytt fra kommunen. 

- Prosten orienterer. 

- Kirkevergen orienterer. 

 

Viktige datoer: 

- Kurs for nye fellesråd blir avholdt 8. februar på Scandic Victoria 

Lillehammer. De påmeldte skal ha fått egen epost fra KA. 

- Medlemmene kan merke seg 3. april som en sannsynlig dato for et felles 

strategimøte mellom fellesråd og alle menighetsrådene. Dette er et møte 

som ifølge forskrift skal avholdes minst en gang årlig. 
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- Simen Blekastad vigsles til kantor på gudstjeneste i Lillehammer kirke 28. 

januar kl 18:00. Biskopen foretar vigslingen. Alle er velkomne til å 

overvære begivenheten. Simen er den fjerde kantoren som vigsles i Hamar 

bispedømme. 

 

Fra behandlingen av saken: 

 

Nordre Ål: Orienterte om at Nordseter Fjellkirke har fått beskjed om at de 

vil motta en testamentarisk gave på 500.000 øremerket til vedlikehold av 

fjellkirken innvendig og utvendig. 

 

Lillehammer: Rådene under menighetsrådet er kommet i gang med 

arbeidet, og ulike oppstartsaktiviteter er i gang. En anonym giver har gitt 

300.000 kroner til kirkesenteret, og dermed er nesten hele lånet nedbetalt. 

 

Søre Ål: Årshjul og planer frem mot sommeren er på plass. Arne Svilosen 

er i gang med samtalekvelder. Kjell Magne Bondevik kommer på besøk i 

mars. Ønsker å bruke hjemmesiden mer aktivt.  

 

Fåberg: Nytt MR er godt i gang med arbeidet. Årshjul på plass. Vil bruke 

Facebook aktivt. Servicebygg er et stort tema. Kan være behov for 

utvidelse av gravplassen sørover. 

 

Kommunen: Strukturdebatt knyttet til barnehager og skoler preger det 

politiske ordskiftet. Demografiske endringer, mange flere eldre i årene som 

kommer. Hvordan skal strukturene være i fremtiden? Et viktig tema er 

knyttet til hva andre, utenom kommunen, kan gjøre i eldreomsorgs-

sammenheng. Kan kirken ta en tydeligere posisjon? På strategimøtet 3. 

april kan dette være et tema. Det bør også ses på om kirken kan søke på 

ulike tilskuddsordninger. Hilde nevnte også i denne sammenhengen at 

riksantikvaren har ansvar for en del aktuelle søkbare midler, der kriteriene 

bør undersøkes nærmere, for eksempel knyttet til tradisjonshåntverk. 

 

Prosten: Ønsket alle velkommen til vigsling av kantor Simen Blekastad 28. 

januar. Orienterte også om bispevisitas berammet til mars 2025, del en 

skjer 4.-6. mars, del to skjer 11. -13. mars, og visitasgudstjeneste blir 16. 

mars. 

 

Kirkevergen:  

Orienterte om at hun er i gang med medarbeidersamtaler, ferdig ila februar. 

Videre om at renovering av Lillehammer kapell påbegynnes etter påske, det 

skal ryddes først, og Lillehammer menighetsråd blir utfordret til å drøfte 

fremtidig bruk av kapellet etter renoveringen.  

Hun orienterte også om menighetsbladet «Kirkebakken», redaksjonen er i 

full gang, og satser på utgave med fulldistribusjon 14. mars. Må se på 

eierforhold, nå er bladet lagt under Lillehammer sokn sitt 

organisasjonsnummer, men bør det over på FR eller organiseres som eget 

AS? Målet er at det skal være selvfinansierende gjennom annonsesalg. 
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08/24  Eventuelt. 

Saker som ønskes tatt opp meldes i starten av møtet.  

 

Fra behandlingen i møtet: 

Det ble ikke meldt saker til eventuelt. 

 

 

 

Terje Rønning       Beate Husa 

Leder        Kirkeverge 

 

 

Lillehammer 7. februar 2024 


